
PROTOKÓŁ Nr XXXV/2014

z XXXV Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój, odbytej w dniu 21 sierpnia 2014 roku w budynku 
administarcyjnym Urzędu Gminy w Solcu-Zdroju w godz. 8:00 do 10:00.

Ad. 1 Otwarcia XXXV Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój dokonał Przewodniczący Rady Gminy 
Czesław Stępień. Przywitał obecnych na Sesji: Radnego Powiatowego Jerzego Kordosa, Radnych 
Rady Gminy, sołtysów i zaproszonych gości.
Przewodniczący Rady poinformował, że na ogólny stan 15-tu radnych obecnych jest 13-tu, co 
stanowi quorum uprawnione do podejmowania prawomocnych uchwał. Nieobecni na sesji radni: 
Adrian Babiarz i Jacek Żółtak.
Lista obecności w załączeniu.

Ad. 2 Przewodniczący Rady przedstawił porządek posiedzenia:
1. Otwarcie XXXV Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.
2. Przyjęcie porządku XXXV Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.
3. Przyjęcie protokołu z XXXIV Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjetych na XXXIV Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.
5. Informacja o o zarządzeniach wydanych przez Wóta Gminy.
6. Interpelacie i zapytania radnych.
7. Uchwała w w sprawie wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy 
Solec-Zdrój.
8. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie diet dla  radnych Rady gminy Solec-Zdrój oraz 
sołtysów.
9. Uchwała w sprawie zmian w statucie Gminnego Centrum Kultury w Solcu-Zdroju.
10. Uchwała w sprawie zaliczania dróg na terenie gminy Solec-Zdrój do kategorii dróg gminnych i 
ustalenie ich przebiegu.
11. Uchwała w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Sejmiku Województwa Świetokrzyskiego 
dot. Szanieckiego Obszaru Chronionego Krajobrazu.
12. Uchwała w sprawie zmiany budżetu Gminy Solec-Zdrój na 2014 rok.
13. Uchwała w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Solec-Zdrój na lata 2014-2021.
13a.Uchwała w sprawie zaliczania dróg do kategorii dróg gminnych.
14. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy nt złożonych przez radnych oświadczeń 
majątkowych.
15. Informacja Wójta Gminy nt złożonych przez pracownikówsamorządowych oświadczeń 
majatkowych.
16. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje ranych.
17. Wolne wnioski i zapytania.
18. Zakończenie obrad.

Porządek obrad poddany pod głosowania został przyjęty jednogłoścnie bez uwag.

Ad. 3 Nikt z obecnych radnych nie zgłosił zastrzeżeń do protokołu z XXXIV Sesji Rady Gminy. 
Protokół uznany został za przyjety.

Ad. 4 Wójt Adam Pałys przedstawił sprawozdanie z wykonania podjętych uchwał na XXXIV Sesji 
Rady Gminy Solec-Zdrój.
Radni nie zgłosili żadnych uwag. Sprawozdanie w załączeniu.

Ad. 5 Następnie Wójt przedstawił informację zarządzeniach wydanych w okresie między Sesjami.
Nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń.
Informacja - w załączeniu.



Ad 6 W interpelacjach i zapytaniach radnych głos zabrali:

Radny Czesław Zeliasz:
- do powiatu: zgłasza do remontu drogę Piestrzec do Zołczy Ugory "Ściegna" droga popękana 
znisczona 
- czy te pomiary, które wykonywane są obecnie na wsi tj. obmiary budynków mieszkanlych i 
gospodarczych będą przekazane do podatków,
- jakie są szanse na zwrot utraconych dochodów za warzywa i owoce.

Radny Jerzy Łukasiewicz
- do powiatu: o ograniczenie prędkości oraz wstawienie lustra na wylocie drogi z Włosnowic. W tej 
sprawie wysyłał pismo do Zarządu Dróg do Buska-Zdroju ale dostał odpowiedź odmowną.
- do powiatu: poszerzenie drogi do Żukowa na wysokości chodnika, 
- dlaczego nie było informacji dla radnych i sołtysa ze Zborowa o odbiorze tej drogi.
- na gminnych zawodach sportowo-pożarniczych tylko drużyna za Zborowa nie otrzymała pucharu 
Pan Radny Łukasiewicz wręczył Wójtowi 20,00 zł mówiąc"Na puchar daje 20,00 zł proszę kupić 
chłopakom puchar, bo wszystkim się należy tylko Zborowowi nie"       

Radny Włodzimierz Grabda:
- do powiatu: na zakręcie drogi z Solca na Strażnik często dochodzi do wypadków, jest potrzeba 
zabezpieczenia go np. barierkami.
- prośba o oddelegowanie dwóch panów z prac interwencyjnych do wykoszenia krzewów
- nie świeci latarnia pod świetlica wiejską

Radny Jan Żubrowski:
- czy szkoły przygotowane sa na przyjście dzieci, czy były wykonywane remonty w szkołach 
podczas wakacji,
- czy darmowe podręczniki dotarły do szkół dla 6-latków
- Państwo ma dołożyc 75,00 zł do podręczników, czy takie pieniądze wpłynęły do naszej gminy 
- zauważył, że został uwzględniony wniosek sołtysa z Piasku Małego o dodatkowy kurs autobusu 
szkolnego, trasa Nr 2 busa ma bardzo napiete godziny, 
- czy wszystkie dzieci w szkole będa objęte dożywianiem bez względu na dochód
- czy ustawa sejmowa programu dla rodzin wielodzietnych obowiązuje, czy radni muszą 
podejmować osobną uchwałę, ile rodzin by się kwalifikowało z naszej gminy, czy jakaś rodzina 
otrzyłała juz kartę dużej rodziny
- na XXXIV seji poruszana była kwestia zabezbieczenia przepustu na strażnik, prace zostały 
wykonane jednak jeden słupek zabezpieczający zaginął,
-  zabezpieczyć zakręt za Solcem w kierunku Strażnika
- w okresie wakcji zostały zniszczone 2 ławki pod szkołą
- przy parkinkgu obok cmaentarza jest uschnięty kasztan

Radny Józef Nowak:
- do powiatu: między Kikowem a Sułkowicami zniszczone są oznakowania,
- do powiatu: od Ogrodniczej w stronę Kikowa ściągnąć z poboczy muł
- obok sklepu po wykopach na kanalizację zrobił się dół, trzeba to poprawić

Radny Czesław Zeliasz:
- do powiatu: dokończyć drogę Zborów-Piestrzec oraz droga Magierów-Piestrzec jest nieprzejezdna

Radny Jan Powroźnik:
- podziękowania remont drogi Zborów- Żuków 
- zgłasza remont drogi obok świetlicy



Radny Jerzy Kopeć:
- remont drogi do Angelusa

Radny Stanisław Doktór:
- odmulenie Rzeki Rzoski
- lampy w Wełninie od "Klucza" do Kulisia oraz "na stawku" nie świecą sie 2 tygodnie
- do powiatu: wykonwaca Piotrowski, który robi chodnik w Wełninie od 2 miesięcy nie pojawił się 
na placu budowy, przez wykopy po ulewach pozalewało ludziom podwórka
- pan Grabowski obok swojej posesji wszedł w drogę, prace są wykonywane po tej granicy, trzeba 
sprawdzić jak prawidłowo biegnie granica drogi 

Radny Stanisław Żelazny:
- czy bedą lampy ledowe
- droga Ludwinów-Wełnin czy jest możliwość położenia asfaltu

Ad. 7 
Przewodniczący Rady Czesław Stępień odczytał Uchwała w w sprawie wieloletniego programu 
gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy Solec-Zdrój. 
Odczytana i poddana pod głosowanie została przyjęta 13-oma głosami "za", 0- przeciw, O- 
wstrzymujących się.
Uchwała Nr XXXV/199/2014 w sprawie wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 
zasobem gminy Solec-Zdrój w załączeniu.

Ad. 8
Przewodniczący Rady Czesław Stępień odczytał Uchwałe zmieniająca uchwałę w sprawie diet dla  
radnych Rady gminy Solec-Zdrój oraz sołtysów.
Wójt wyjaśnił, że dotychczas była wypłata diety 150,00 zł za sesję, obecnie radni na komisjach 
ustalili ryczałt 120,00 zł miesięcznie.
Odczytana i poddana pod głosowanie ustawa została przyjęta 13-oma głosami "za", 0- przeciw, 0- 
wstrzymujących się.
Uchwała XXXV/200/2014 zmieniająca uchwałę w sprawie diet dla  radnych Rady gminy Solec-
Zdrój oraz sołtysów w załączeniu.

Ad. 9
Nastepnie Przewodniczący przeczytał Uchwałę w sprawie zmian w statucie Gminnego Centrum 
Kultury w Solcu-Zdroju.
Odczytana i poddana pod głosowanie ustawa została przyjęta 13-oma głosami "za", 0- przeciw, 0- 
wstrzymujących się.
Uchwała XXXV/201/2014 w sprawie zmian w statucie Gminnego Centrum Kultury w Solcu-
Zdroju w załączeniu.

Ad. 10
W dalszej kolejności Przewodniczący odczytał  Uchwałę w sprawie zaliczania dróg na terenie 
gminy Solec-Zdrój do kategorii dróg gminnych i ustalenie ich przebiegu.      
Odczytana i poddana pod głosowanie ustawa została przyjęta 12-oma głosami "za", 0- przeciw, 0- 
wstrzymujących się.    
Na głosowaniu nieobecny był Radny Jerzy Łukasiewicz.
Uchwała nr XXXV/202/2014 w sprawie zaliczania dróg na terenie gminy Solec-Zdrój do kategorii 
dróg gminnych i ustalenie ich przebiegu w załączeniu.      



Ad. 11 
Przewodniczący Rady odczytał Uchwałę w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Sejmiku 
Województwa Świetokrzyskiego dot. Szanieckiego Obszaru Chronionego Krajobrazu
Odczytana i poddana pod głosowanie ustawa została przyjęta 12-oma głosami "za", 0- przeciw, 0- 
wstrzymujących się.    
Na głosowaniu nieobecny był Radny Jerzy Łukasiewicz.
Uchwała Nr XXXV/203/2014 w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Sejmiku Województwa 
Świetokrzyskiego dot. Szanieckiego Obszaru Chronionego Krajobrazu w załączeniu.

Ad. 12
Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał Uchwałę w sprawie zmiany budżetu Gminy 
Solec-Zdrój na 2014 rok
Odczytana i poddana pod głosowanie ustawa została przyjęta 13-oma głosami "za", 0- przeciw, 0- 
wstrzymujących się.
Uchwała XXXV/204/2014 w sprawie zmiany budżetu Gminy Solec-Zdrój na 2014 rok w 
załączeniu.

Ad. 13
Przewodniczący Rady odczytał Uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Solec-Zdrój na lata 2014-2021.
Odczytana i poddana pod głosowanie ustawa została przyjęta 13-oma głosami "za", 0- przeciw, 0- 
wstrzymujących się.
Uchwała nr XXXV/205/2014 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Solec-Zdrój na 
lata 2014-2021 w załaczeniu.

Ad. 13a
Kolejno Przewodniczący odczytał Uchwałę w sprawie zaliczania dróg do kategorii dróg gminnych.
Odczytana i poddana pod głosowanie ustawa została przyjęta 13-oma głosami "za", 0- przeciw, 0- 
wstrzymujących się.
Uchwała XXXV/206/2014 w sprawie zaliczania dróg do kategorii dróg gminnych w załaczeniu.

Ad 14
Następnie Przewodniczący Rady Gminy przedstawił informację nt złożonych przez radnych 
oświadczeń majątkowych - informacja w załączeniu.

Ad. 15
Kolejno Wójt przedstawił informację nt złożonych przez pracowników samorządowych oświadczeń
majatkowych - informacja w załączeniu.

Ad. 16
Odpowiedzi na zgłoszone zapytania i interpelacje radnych

Radny Powiatowy:
- odnośnie drogi do Włosnowic w Zborowie, był robiony pomiar i z ustaleń starostwa wynika, że 
nie ma potrzeby na obecną chwile montowanie lustra.
- odnośnie drogi Zborów-Żuków, kiedy robiona była trzeba było zgłaszać uwagi, odbiorem trzeba 
było się zainteresować on sam dopytywał kiedy będzie
- w sprawie zakrętu na drodze Solec-Strażnik będzie rozmawaił z P. Tułakiem
- droga na Ściegna będzie planowana w budżecie na przyszły rok teraz nie ma funduszy
- droga Zborów Piestrzec jeżeli zostaną środki z powodziowych zostaną przeznaczone na tą droge
- znaki to jest sprawa policji
- w tym tygodniu pobocza będą wyczyszczone



- będzie rozmawił ze Starostą w sprawie P. Piotrowskiego

Wójt Gminy Adam Pałys:
- robiona jest aktualicaja map ewidencyjnych, będzie w ośrodku dokumentacji, nie ma to nic 
wspólnego z podatkiem
- informacja z ARR odnośnie zwrotu za utracone dochody za warzywa i owoce jest na stronie 
urzędu i będzie przekazana sołtysom
- organizatorem zawodów jest KP PSP, Zarząd Gminny OSP , Wójt jak co roku ufundował 3 
puchary za trzy pierwsze miejsca i nagrody pienieżne za wszystkie miejsca, KP PSP ufundowała 
puchar pocieszenia dla najsłabszej drużyny, a jak chce wpłacić na dochody gminy można wpłacić 
na konto Urzędu
-  jest możliwość porozumienia sie w sprawie wycinki krzaków
- do końca września będą wymienione uszkodzone lampy, w celu uzyskania funduszy unijnych na 
wymiane oświetlenia ulicznego jest robiony audyt energetyczny 
- radny Jan Żubrowski - szczegółowe odpowiedzina interpelacje dostanie na piśmie 
- dyrektorzy na spotkaniu z Wójtem zadeklarowali że szkoły są gotowe na przyjęcie uczniów, 
- kursy autobusów uzgadniane były z kierowcami,
- ławki będą uzupełnione
- drzewo będzie sprawdzone
- z terenu gminy 3 rodziny złożyły wniosek o kartę dużej rodziny
- po kanalizacji zniszczenia mają być do połowy września usunięte,
- drogę do świetlicy planuje się zaliczyć do dróg powodziowych,
- czekamy na wezwanie o wniosek z Urzędu Marszałkowskiego na zgłoszenie tej drogi jako 
dojazdowej do pół (droga do Angelusa)
- otrzymaliśmy końcem lipca pismo, że będą konserwowane cieki wodne na terenie gminy od 1 
sierpnia i prace te już trwają
- z drogą w Świniarach trzeba jeszcze poczekać

Ad. 17 
W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali:

Radny Włodzimierz Grabda: 
- wszystkim mieszkańcom zapewnić drogę dojazdową do domów,

Radny Czesław Zeliasz:
- czy podjęte sa jakieś decyzje w sprawie drogi przy posesji P. Bohr
Wójt: 
- uzyskaliśmy pozytywną opinię Rady Gminy czekamy na opinię Rady Powiatu i wtedy podjeta 
zostanie uchwała na Sesji

Radny Stanisław Doktór
- czy droga do Strumienia ujęta jest jako powodziowa 
Wójt:
- dostaniemy dofinansowqanie to w przyszłym roku będzie remontowana, czekaliśmy aż bedzie 
wyremontowany odcinek drogi leżący na gminie Nowy Korczyn

Radny Józef Zych:
- wyremontować drogę do Rzegocina
Wójt:
- droga wpisana jest jako powodziowa i przewidziana jest do remontu



Pan Jan Galus:
- w związku z embargiem Rosji beda wypłacane rekompensaty dla rolników, którzy utracili 
dochody, szczegóły przedstawione sa na stronie Agencji, można się zgłaszać bezpośrednio do ARR,
przytoczył ceny rynkowe zbóż , w porównaniu do lat ubiegłych.

Radny Jan Powroźnik:
- czy jest poruszny temat biopaliw, 

Radny Kazimierz Pałys:
- w woj. małopolskim mają zwiększone dopłaty bezpośrednie
 
 Pan Jan Galus:
- komisje w ARR będą pracowac do końca listopada
- silne koncerny powodują, że lepiej opłacalne jest sprowadzenie biopaliw z Niemiec niż ich 
produkcja.
- dopłaty w woj. małopolskim mają zwiekszone ze wględu na duże rozdrobnienie gospodarstw, 
mają możliwość ubiegania o dodatkowe dopłaty z tytułu owoców miękkich, dopłata do kóz, owiec, 
do krów i bydła mięsnego.

Ad. 18 . W związku z wyczerpaniem się porzadku obrad Przewodniczący Czesław Stepień dokonał 
zamknięcia XXXV Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.

      Protokołowała:                                                                                        Przewodniczący Rady:

Joanna Tłustochowicz                                                                                     Czesław Stępień 

 
   
  
 

   


